
1 
 

OR.0012.3.62.2024.II 

 

Protokół Nr 62/2024 

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów  

oraz Rozwoju Powiatu Rady Powiatu Słupskiego 

z dnia 21 lutego 2024 roku 

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji - po stwierdzeniu kworum otworzył                        

o godz. 1300  posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów oraz Rozwoju Powiatu, które odbyło się 

w sali 206 w siedzibie Starostwa Powiatowego w Słupsku przy ul. Szarych Szeregów 14. 

Przywitał obecnych radnych i zaproszonych gości: 

- Panią Jadwigę Janicką – Skarbnik Powiatu, 

- Panią Urszulę Falbę – naczelnik Wydziału Rozwoju Powiatu i Inwestycji, 

- Pana Waldemara Fuchsa – naczelnika Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego, 

- Pana Pawła Bojkowskiego – zastępcę dyrektora Zarządy Dróg Powiatowych w Słupsku. 

(listy obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu). 

 

 

Ad 1. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji – przypomniał, że porządek posiedzenia 

komisji radni do zapoznania otrzymali w zaproszeniu (zaproszenie stanowi                                             

zał. nr 2 do protokołu).  Pod obrady Komisji wpłynęły jeszcze 3 projekty uchwał budżetowych 

oraz 6 projektów uchwał w sprawie nadania tytułu honorowego „Zasłużony dla Powiatu 

Słupskiego”. Zaproponował wprowadzić je w punkcie 3 jako podpunkty od 13 do 21. Poddał 

propozycję pod głosowanie. Radni jednogłośnie przyjęli porządek z proponowanymi 

zmianami. 

 

1. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

2. Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji z dnia 22 listopada oraz 11 grudnia. 

3. Wyrażenie opinii o projektach uchwał Rady Powiatu Słupskiego: 

1) w sprawie ,,Programu dofinansowania OSP z terenu powiatu słupskiego na 2024 

r.”; 

2) w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do projektu ,, Nagłośnienie hali 

widowiskowo- sportowej przy Zespole Szkół Ogólnokształcących  

i Technicznych w Ustce”; 

3) w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od gminy Kępice na realizację zadania 

pn. „Modernizacja dróg powiatowych na terenie Powiatu Słupskiego”; 

4) w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od gminy Miasto Ustka na realizację 

zadania pn. „Modernizacja dróg powiatowych na terenie Powiatu Słupskiego”; 

5) w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od gminy Smołdzino na realizację 

zadania pn. „Budowa i przebudowa dróg dla pieszych w ciągu dróg 
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powiatowych na terenie powiatu słupskiego mająca na celu poprawę 

bezpieczeństwa niechronionych uczestników ruchu”; 

6) w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od gminy Smołdzino na realizację 

zadania pn. „Poprawa stanu dróg powiatowych na terenie Powiatu Słupskiego 

poprzez ich modernizację”; 

7) w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od gminy Główczyce na realizację 

zadania pn. „Poprawa stanu dróg powiatowych na terenie Powiatu Słupskiego 

poprzez ich modernizację”; 

8) w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od gminy Główczyce na realizację 

zadania pn. „Przebudowa dróg dla pieszych w miejscowości Główczyce w ciągu 

dróg powiatowych nr 1126G, 1128G i 1143G na terenie powiatu słupskiego 

mająca na celu poprawę bezpieczeństwa niechronionych uczestników ruchu”; 

9) w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od Gminy Główczyce na realizację 

zadania pn. "Opracowanie dokumentacji projektowej dla zadania Modernizacja 

drogi powiatowej nr 1127G na odcinku: wyjazd z Izbicy w kierunku 

miejscowości Gać - wjazd do miejscowości Gać (gmina Główczyce)"; 

10) w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od Gminy Główczyce na realizację 

zadania pn. "Opracowanie dokumentacji projektowej dla zadania Budowa ciągu 

pieszo - rowerowego wzdłuż dróg powiatowych nr 1127G i 1128G na odcinku 

wyjazd z miejscowości Główczyce w kierunku miejscowości Izbica - wyjazd  

z Izbicy w kierunku miejscowości Gać (gmina Główczyce)"; 

11) w sprawie zmiany uchwały nr LIX/571/2023 Rady Powiatu Słupskiego z dnia 

26 września 2023 roku w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od gminy 

Główczyce na realizację zadania pn. „Remont drogi powiatowej nr 1135G  

na odcinku Zgojewo-Świecichowo (gmina Główczyce i gmina Damnica)”; 

12) w sprawie zmiany uchwały nr XLV/430/2022 Rady Powiatu Słupskiego z dnia 

30 sierpnia 2022 roku w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od Gminy Ustka 

na realizację zadania pn. „Opracowanie dokumentacji projektowej  

na przebudowę drogi powiatowej nr 1109G na odcinku DW203-Charnowo 

(Gmina Ustka)”; 

13) [DODANO:] zmieniająca uchwałę nr LXIII/618/2023 Rady Powiatu Słupskiego 

z dnia 12 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Słupskiego  

na rok 2024; 

14) [DODANO:] w sprawie zmian w budżecie Powiatu Słupskiego na 2024 rok; 

15) [DODANO:] w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Słupskiego; 

16) w sprawie przyznania tytułu honorowego „Zasłużony dla Powiatu Słupskiego”; 

17) w sprawie przyznania tytułu honorowego „Zasłużony dla Powiatu Słupskiego”; 

18) [DODANO:] w sprawie przyznania tytułu honorowego „Zasłużony dla Powiatu 

Słupskiego”; 

19) [DODANO:] w sprawie przyznania tytułu honorowego „Zasłużony dla Powiatu 

Słupskiego”; 

20) [DODANO:] w sprawie przyznania tytułu honorowego „Zasłużony dla Powiatu 

Słupskiego”; 
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21) [DODANO:] w sprawie przyznania tytułu honorowego „Zasłużony dla Powiatu 

Słupskiego”. 

4. Sprawozdanie z prac Komisji za 2023 rok. 

5. Sprawy różne. 

 

 

Ad 2. 

Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji z dnia 22 listopada oraz 11 grudnia. 

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji – przypomniał, że protokoły z posiedzeń 

Komisji z dnia 22 listopada oraz 11 grudnia 2023 r. znajdowały się do zapoznania w pokoju 

207 w Wydziale Organizacyjnym oraz na stronie BIP Starostwa Powiatowego  w Słupsku. 

Uwagi nie wpłynęły. Komisja Protokoły przyjęła. 

 

 

Ad 3. 1) 

Wyrażenie opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Słupskiego w sprawie „Programu 

dofinansowania OSP z terenu powiatu słupskiego na 2024 r.”. 

 

Pan Waldemar Fuchs naczelnik Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego – 

przedstawił ww. projekt uchwały Rady Powiatu Słupskiego.  

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji –  zapytał radnych, czy mają pytania                                

do zaprezentowanego projektu uchwały. Pytań nie było. Projekt uchwały poddał pod 

głosowanie. W wyniku głosowania stwierdził, że został on zaopiniowany pozytywnie 

jednogłośnie. 

(projekt uchwały stanowi zał. nr 3 do protokołu) 

 

 

Ad 3. 2) 

Wyrażenie opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Słupskiego w sprawie wyrażenia woli 

przystąpienia do projektu „Nagłośnienie hali widowiskowo – sportowej przy Zespole 

Szkół Ogólnokształcących i Technicznych w Ustce”. 

 

Pani Urszula Falba, naczelnik Wydziału Rozwoju Powiatu i Inwestycji – zaprezentowała 

ww. projekt uchwały Rady Powiatu Słupskiego.  

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji –  zapytał radnych, czy mają pytania                                

do zaprezentowanego projektu uchwały. 

 

Radna Barbara Madejczyk – oznajmiła, że jest to bardzo dobra inicjatywa. 

 

Radny Konrad Tymecki – poinformował o stanie wniosków złożonych do Słowińską Grupę 

Rybacką. 
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Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji –  zapytał radnych, czy mają inne pytania                                

do zaprezentowanego projektu uchwały. Więcej pytań nie było. Projekt uchwały poddał pod 

głosowanie. W wyniku głosowania stwierdził, że został on zaopiniowany pozytywnie 

jednogłośnie. 

(projekt uchwały stanowi zał. nr 4 do protokołu) 

 

 

Ad 3. 3) 

Wyrażenie opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Słupskiego w sprawie przyjęcia 

pomocy finansowej od gminy Kępice na realizację zadania pn. „Modernizacja dróg 

powiatowych na terenie Powiatu Słupskiego”. 

 

Pani Urszula Falba, naczelnik Wydziału Rozwoju Powiatu i Inwestycji –  omówiła ww. 

projekt uchwały Rady Powiatu Słupskiego.  

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji –  zapytał radnych, czy mają pytania                                

do zaprezentowanego projektu uchwały. 

 

Radna Maria Janusz – zapytała, z czego wynika połączenie w jeden program procesu 

modernizacji dróg powiatowych. 

 

Pani Urszula Falba, naczelnik Wydziału Rozwoju Powiatu i Inwestycji –  odpowiedziała, 

iż składany wniosek jest bardzo ogólny, a informacje w nim zawarte są wpisane hasłowo,  

a żeby rozliczyć zadania i tak muszą zostać „rozbite”. 

 

Radna Maria Janusz – zapytała, kto od strony gminy podejmował decyzje, jakie odcinki 

należy zmodernizować. 

 

Pan Paweł Bojkowski, Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Słupsku – 

powiedział, że Zarząd Dróg Powiatowych rekomendował te drogi powiatowe w konkretnych 

gminach, które były w najgorszym stanie oraz takie, które nie będę w najbliższym czasie 

przebudowywane w ramach zaplanowanych inwestycji. 

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji –  zapytał radnych, czy mają inne pytania                                

do zaprezentowanego projektu uchwały. Więcej pytań nie było. Projekt uchwały poddał pod 

głosowanie. W wyniku głosowania stwierdził, że został on zaopiniowany pozytywnie 

jednogłośnie. 

(projekt uchwały stanowi zał. nr 5 do protokołu) 
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Ad 3. 4) 

Wyrażenie opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Słupskiego w sprawie przyjęcia 

pomocy finansowej od gminy Miasto Ustka na realizację zadania pn. „Modernizacja dróg 

powiatowych na terenie Powiatu Słupskiego”. 

 

Pani Urszula Falba, naczelnik Wydziału Rozwoju Powiatu i Inwestycji –  zaprezentowała 

ww. projekt uchwały Rady Powiatu Słupskiego.  

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji –  zapytał radnych, czy mają pytania                                

do zaprezentowanego projektu uchwały. Pytań nie było. Projekt uchwały poddał pod 

głosowanie. W wyniku głosowania stwierdził, że został on zaopiniowany pozytywnie 

jednogłośnie. 

(projekt uchwały stanowi zał. nr 6 do protokołu) 

 

 

Ad 3. 5) 

Wyrażenie opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Słupskiego w sprawie przyjęcia 

pomocy finansowej od gminy Smołdzino na realizację zadania pn. „Budowa i przebudowa 

dróg dla pieszych w ciągu dróg powiatowych na terenie powiatu słupskiego mająca  

na celu poprawę bezpieczeństwa niechronionych uczestników ruchu. 

 

Pani Urszula Falba, naczelnik Wydziału Rozwoju Powiatu i Inwestycji –  zaprezentowała 

ww. projekt uchwały Rady Powiatu Słupskiego.  

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji –  zapytał radnych, czy mają pytania                                

do zaprezentowanego projektu uchwały. Pytań nie było. Projekt uchwały poddał pod 

głosowanie. W wyniku głosowania stwierdził, że został on zaopiniowany pozytywnie 

jednogłośnie. 

(projekt uchwały stanowi zał. nr 7 do protokołu) 

 

 

Ad 3. 6) 

Wyrażenie opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Słupskiego w sprawie przyjęcia 

pomocy finansowej od gminy Smołdzino na realizację zadania pn. „Poprawa stanu dróg 

na terenie Powiatu Słupskiego poprzez ich modernizację”. 

 

Pani Urszula Falba, naczelnik Wydziału Rozwoju Powiatu i Inwestycji –  omówiła ww. 

projekt uchwały Rady Powiatu Słupskiego.  

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji –  zapytał radnych, czy mają pytania                                

do zaprezentowanego projektu uchwały. Pytań nie było. Projekt uchwały poddał pod 

głosowanie. W wyniku głosowania stwierdził, że został on zaopiniowany pozytywnie 

jednogłośnie. 

(projekt uchwały stanowi zał. nr 8 do protokołu) 
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Ad 3. 7) 

Wyrażenie opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Słupskiego w sprawie przyjęcia 

pomocy finansowej od gminy Główczyce na realizację zadania pn. „Poprawa stanu dróg 

powiatowych na terenie Powiatu Słupskiego poprzez ich modernizację”. 

 

Pani Urszula Falba, naczelnik Wydziału Rozwoju Powiatu i Inwestycji –  zaprezentowała 

ww. projekt uchwały Rady Powiatu Słupskiego.  

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji –  zapytał radnych, czy mają pytania                                

do zaprezentowanego projektu uchwały. Pytań nie było. Projekt uchwały poddał pod 

głosowanie. W wyniku głosowania stwierdził, że został on zaopiniowany pozytywnie 

jednogłośnie. 

(projekt uchwały stanowi zał. nr 9 do protokołu) 

 

 

Ad 3. 8) 

Wyrażenie opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Słupskiego w sprawie przyjęcia 

pomocy finansowej od gminy Główczyce na realizację zadania pn. „Przebudowa dróg dla 

pieszych w miejscowości Główczyce w ciągu dróg powiatowych nr 1126G, 1128G i 1143G 

na terenie powiatu słupskiego mająca na celu poprawę bezpieczeństwa niechronionych 

uczestników ruchu”. 

 

Pani Urszula Falba, naczelnik Wydziału Rozwoju Powiatu i Inwestycji –  przedstawiła ww. 

projekt uchwały Rady Powiatu Słupskiego.  

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji –  zapytał radnych, czy mają pytania                                

do zaprezentowanego projektu uchwały. Pytań nie było. Projekt uchwały poddał pod 

głosowanie. W wyniku głosowania stwierdził, że został on zaopiniowany pozytywnie 

jednogłośnie. 

(projekt uchwały stanowi zał. nr 10 do protokołu) 

 

 

Ad 3. 9) 

Wyrażenie opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Słupskiego w sprawie przyjęcia 

pomocy finansowej od gminy Główczyce na realizację zadania pn. „Opracowanie 

dokumentacji projektowej dla zadania Modernizacji drogi powiatowej nr 1127G  

na odcinku: wyjazd z Izbicy w kierunku miejscowości Gać – wjazd do miejscowości Gać 

(gmina Główczyce)”. 

 

Pani Urszula Falba, naczelnik Wydziału Rozwoju Powiatu i Inwestycji –  omówiła ww. 

projekt uchwały Rady Powiatu Słupskiego.  
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Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji –  zapytał radnych, czy mają pytania                                

do zaprezentowanego projektu uchwały. Pytań nie było. Projekt uchwały poddał pod 

głosowanie. W wyniku głosowania stwierdził, że został on zaopiniowany pozytywnie 

jednogłośnie. 

(projekt uchwały stanowi zał. nr 11 do protokołu) 

 

 

Ad 3. 10) 

Wyrażenie opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Słupskiego w sprawie przyjęcia 

pomocy finansowej od gminy Główczyce na realizację zadania pn. „Opracowanie 

dokumentacji projektowej dla zadania Budowa ciągu pieszo – rowerowego wzdłuż dróg 

powiatowych nr 1127G i 1128G na odcinku wyjazd z miejscowości Główczyce w kierunku 

miejscowości Izbica – wjazd z Izbicy w kierunku miejscowości Gać (gmina Główczyce). 

 

Pani Urszula Falba, naczelnik Wydziału Rozwoju Powiatu i Inwestycji –  przedstawiła ww. 

projekt uchwały Rady Powiatu Słupskiego.  

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji –  zapytał radnych, czy mają pytania                                

do zaprezentowanego projektu uchwały. Pytań nie było. Projekt uchwały poddał pod 

głosowanie. W wyniku głosowania stwierdził, że został on zaopiniowany pozytywnie 

jednogłośnie. 

(projekt uchwały stanowi zał. nr 12 do protokołu) 

 

 

Ad 3. 11) 

Wyrażenie opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Słupskiego w sprawie zmiany 

uchwały nr LIX/571/2023 Rady Powiatu Słupskiego z dnia 26 września 2023 roku  

w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od gminy Główczyce na realizację zadania  

pn. „Remont drogi powiatowej nr 1135G na odcinku Zgojewo-Świecichowo (gmina 

Główczyce i gmina Damnica)”. 

 

Pani Urszula Falba, naczelnik Wydziału Rozwoju Powiatu i Inwestycji –  zaprezentowała 

ww. projekt uchwały Rady Powiatu Słupskiego.  

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji –  zapytał radnych, czy mają pytania                                

do zaprezentowanego projektu uchwały. Pytań nie było. Projekt uchwały poddał pod 

głosowanie. W wyniku głosowania stwierdził, że został on zaopiniowany pozytywnie 

jednogłośnie. 

(projekt uchwały stanowi zał. nr 13 do protokołu) 

 

 

Ad 3. 12) 

Wyrażenie opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Słupskiego w sprawie zmiany 

uchwały nr XLV/430/2022 Rady Powiatu Słupskiego z dnia 30 sierpnia 2022 roku  
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w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od Gminy Ustka na realizację zadania  

pn. „Opracowanie dokumentacji projektowej na przebudowę drogi powiatowej nr 1109G 

na odcinku DW203-Charnowo (Gmina Ustka)”. 

 

Pani Urszula Falba, naczelnik Wydziału Rozwoju Powiatu i Inwestycji –  omówiła ww. 

projekt uchwały Rady Powiatu Słupskiego.  

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji –  zapytał radnych, czy mają pytania                                

do zaprezentowanego projektu uchwały. 

 

Radny Konrad Tymecki – oznajmił, że chciałby, aby została wytłumaczona jedna rzecz, gdyż 

w miejscowości Wodnica i Charnowo pojawiła się pewnego rodzaju plotka. Dla lepszego 

zrozumienia sytuacji należałoby się przyjrzeć wszystkim dokumentom związanych z omawianą 

drogą. Na początku droga została podzielona trzy etapy. Pierwszy etap, który jest realizowany 

w chwili obecnej od 15 stycznia do października, natomiast drugi etap, który został 

zaprojektowany, to jest etap w ramach R10, czyli koniec Wodnicy i Charnowo. Informacja, 

która dotarła do mieszkańców Wodnicy, brzmi, że został złożony wniosek, ale w rzeczywistości 

ten wniosek nie przeszedł akceptacji w tym roku i został zaplanowany do programu na rok 

2025. Prawdopodobnie, jeżeli przejdzie akceptację i otrzyma dofinansowanie, pierwsza 

realizacja rozpocznie się w 2026 roku. Jest to jasno napisane w piśmie, które otrzymano  

z Nadleśnictwa Ustka o niezakwalifikowaniu się do dofinansowania w 2024 roku. Tymczasem 

mieszkańcy otrzymali informację, że już w obecnym roku rozpoczną się prace z drugiego etapu, 

co w zaistniałej sytuacji nie jest prawdą. Pojawiła się również informacja, że również 

przebudowa w samej miejscowości Wodnica także rozpocznie się w obecnym roku. Chciałby 

otrzymać odpowiedź, czy to od Pana Starosty, czy od Pana dyrektora Bojkowskiego, jak  

to w rzeczywistości będzie wyglądać, pierwszy etap rozumie, drugi Charnowo, poprosił  

o wytłumaczenie trzeciego. 

 

Pan Paweł Lisowski Starosta Słupski – powiedział, że chciałby wyprostować jedną rzecz,  

iż w przypadku składania wniosku o dofinansowanie do Funduszu Leśnego, to inwestycja musi 

być realizowana w tym samym roku. 

 

Radny Konrad Tymecki – oznajmił, że w takim razie w roku 2025, a nie 2026, ale to dalej nie 

jest rok bieżący. 

 

Pan Paweł Bojkowski, Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Słupsku – 

odniósł się do wypowiedzi radnego Tymeckiego. Rzeczywiście obecnie jest realizowany 

pierwszy etap – czyli 1 km od drogi wojewódzkiej - roboty toczą się w terenie, również 

opracowywany jest drugi etap dokumentacji, czyli powyżej tego kilometra do wjazdu  

do miejscowości Charnowo i to są informacje, które w twardych faktach może przekazać  

na teraz. Aplikowano o środki do Nadleśnictwa i będzie podjęta kolejna próba, jak tylko pojawi 

się taka możliwość. W obecnej chwili ten odcinek inwestycyjny ograniczony został do tego 

kilometra. W momencie, gdy pojawi się jakakolwiek możliwość uzyskania dofinansowania  
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na ten cel, zostaną wówczas złożone stosowne wnioski. Dodał, że nie chciałby komentować 

plotek, gdyż często one mają w takich przypadkach charakter życzeniowy. 

 

Radny Konrad Tymecki – zgodził się z dyrektorem Bojkowskim, stwierdził jednak, że gdy 

mieszkańcy słyszą takie informacje od radnego powiatu słupskiego, to traktują je jako fakty.  

 

Pan Paweł Lisowski Starosta Słupski – dodał, że z własnego doświadczenia wie, że lepiej  

nie obiecać mieszkańcom danych miejscowości konkretnych terminów zakończenia inwestycji, 

gdyż często pojawiają się różnego rodzaju opóźnienia spowodowane czynnikami, na które  

nie ma się żadnego wpływu. Oznajmił również, że gdyby pojawiła się jakaś możliwość 

uzyskania dofinansowania w 2024 roku, to może wówczas dałoby się rozpocząć prace  

na omawianym odcinku drogi jeszcze pod koniec bieżącego roku, jednak jest to póki co tylko 

teoria. 

 

Radny Marek Kołtun – zwrócił się przy okazji do dyrektora Bojkowskiego. Mieszkańcy 

Jezierzyc zgłaszają uwagi, że po opadach pojawia się zagrożenie na tamtejszej drodze 

powiatowej w postaci stojącej wody. Dyrektor Ożarek obiecał kolejne odwodnienia na drodze, 

jednak do tej pory nie zostało to zrealizowane. Dodatkowo odwodnienia są tam konieczne  

i to jak najszybciej. 

 

Radna Anna Pietrzak – powiedziała, że droga powiatowa do Gogolewa jest bardzo mocno 

wyniszczona, a dopiero co minął 5 letni okres gwarancji. 

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji –  zapytał, czy Zarząd Dróg Powiatowych 

w Słupsku ma informacje o drodze Sycewice – Pałowo w ramach S6. 

 

Pan Paweł Bojkowski, Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Słupsku – 

odpowiedział, że ZDP jest w kontakcie z wykonawcą drogi S6 na wszystkich odcinkach, 

również z GDDKIA. Monitorowany jest stan na odcinkach, które przecina ta trasa. Dyskusja 

 z wykonawcami jest czasami trudna, ale są zawarte porozumienia, których ustalenia  

są egzekwowane. 

 W przypadku drogi powiatowej Jezierzyce – Siemianice ZDP podtrzymuje swoje 

wcześniejsze deklaracje, odwodnienia zostaną wykonane, możliwe, że jeszcze w terminie 

wiosennym. Obecnie nie przystępuje się do prac ziemnych z powodu warunków pogodowych. 

 

Radna Maria Janusz – poruszyła temat niektórych odcinków dróg powiatowych. Między 

Mrówczynem a Damnicą droga jest w fatalnym stanie, co chwilę widać wystające kamienie 

spod warstwy asfaltu. Od dwóch miesięcy radna Janusz nagłaśnia temat, ale dalej nic się nie 

dzieje. 

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji –  zapytał radnych, czy mają inne pytania                                

do zaprezentowanego projektu uchwały. Więcej pytań nie było. Projekt uchwały poddał pod 

głosowanie. W wyniku głosowania stwierdził, że został on zaopiniowany pozytywnie 

jednogłośnie. 
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(projekt uchwały stanowi zał. nr 14 do protokołu) 

 

 

Ad 3. 13) 

Wyrażenie opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Słupskiego zmieniającym uchwałę 

nr LXIII/618/2023 Rady Powiatu Słupskiego z dnia 12 grudnia 2023 r. w sprawie 

uchwalenie budżetu Powiatu Słupskiego na rok 2024. 

 

Pani Jadwiga Janicka, Skarbnik Powiatu – przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu 

Słupskiego ww. sprawie. W uchwale Nr LXV/631/2023 Rady Powiatu Słupskiego z dnia  

16 stycznia 2024 roku wprowadza się zapisy dotyczące zmiany limitów zobowiązań z tytułu 

emisji papierów wartościowych oraz kredytów zaciąganych na sfinansowanie planowanego 

deficytu budżetu i upoważnień dla Zarządu Powiatu. W §1 powinno być  „W uchwale  

Nr LXIII/618/2023 Rady Powiatu Słupskiego z dnia 12 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Słupskiego na rok 2024, zmienionej uchwałą Nr LXV/631/2024 Rady 

Powiatu Słupskiego z dnia 16 stycznia 2024 r. dokonuje się następujących zmian:” co zostanie 

zmienione odpowiednią autopoprawką.  

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji –  zapytał radnych, czy mają pytania                                

do zaprezentowanego projektu uchwały. Pytań nie było. Projekt uchwały poddał pod 

głosowanie. W wyniku głosowania stwierdził, że został on zaopiniowany pozytywnie 

jednogłośnie. 

(projekt uchwały stanowi zał. nr 15 do protokołu) 

 

 

Ad 3. 14) 

Wyrażenie opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Słupskiego w sprawie zmian                        

w budżecie Powiatu Słupskiego na 2023 rok. 

 

Pani Jadwiga Janicka, Skarbnik Powiatu – zaprezentowała ww. projekt uchwały Rady 

Powiatu Słupskiego. Dokonuje się w budżecie Powiatu Słupskiego zwiększenia po stronie 

dochodów o kwotę 12 563 112 zł i po stronie wydatków o kwotę 13 706 291 zł. 

 W dziale Transport i łączność: w rozdziale Lokalny transport zbiorowy: 

- zwiększa się o kwotę 5 304 100 zł dochody bieżące, z tego: o kwotę 1 134 100 zł z tytułu 

planowanej do otrzymania pomocy finansowej dla Powiatu Słupskiego na organizację 

publicznego transportu zbiorowego (Gmina Kobylnica w kwocie 220 000,00 zł na mocy 

uchwały nr LXXIV/654/2023 Rady Gminy Kobylnica z dnia 14 grudnia 2023 r.; Gmina 

Dębnica Kaszubska w kwocie 160 000 zł  na mocy uchwały nr LXV/539/2023 Rady Gminy 

Dębnica Kaszubska z dnia 21 grudnia 2023 r.;  Gmina Redzikowo w kwocie 254 100 zł  

na mocy uchwały nr LXIX/779/2023 Rady Gminy Redzikowo z dnia 30 listopada 2023 r.; 

Miasto Ustka w kwocie 500 000 zł na mocy uchwały nr LXXXV/755/2023 Rady Miasta Ustka 

z dnia 21 grudnia 2023 r.), a tym samym zwiększenie wydatków bieżących o powyższą kwotę 

celem zabezpieczenia wkładu własnego organizatora w dofinansowaniu usługi związanej  
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z zapewnieniem funkcjonowania publicznego transportu zbiorowego w zakresie przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej i o kwotę 4 170 000 zł w związku  

z podpisaniem w dniu 16 stycznia 2024 r. z Województwem Pomorskim umowy  

nr 22/UM/DIF/2024 określającej zasady przekazywania przez Województwo na rzecz 

Organizatora (Powiatu Słupskiego) rekompensat w części stanowiącej zwrot utraconych 

przychodów z tytułu stosowania ustawowych uprawnień do ulgowych przejazdów  

w publicznym transporcie zbiorowym do wysokości poniesionej z tego tytułu straty przez 

Operatora, a tym samym zwiększenie wydatków bieżących o powyższą kwotę. Środki zostaną 

przekazywane do PKS w Słupsku i Nord Express, którzy na podstawie umów świadczą usługi 

o charakterze użyteczności publicznej w ramach powiatowych przewozów pasażerskich. 

W rozdziale Drogi publiczne powiatowe: 

- zwiększa się o kwotę 677 201 zł dochody majątkowe planowane do otrzymania z tytułu 

pomocy finansowej, 

- wykreśla się z zadań inwestycyjnych 2024 roku zadanie pojedyncze „Poprawa stanu dróg 

powiatowych na terenie Powiatu Słupskiego poprzez ich modernizację” i wprowadza się nowe 

zadanie z podziałem na zadania cząstkowe: „Poprawa stanu dróg powiatowych na terenie 

Powiatu Słupskiego poprzez ich modernizację - podzadania: - Modernizacja drogi powiatowej 

1152G  

w miejscowości Dobrzęcino (od początku miejscowości) ok. 0,4 km - Gmina Kobylnica  

w kwocie 40 100 zł (20 050 środki własne powiatu i 20 050 zł środki gminy 20 050 zł), - 

Modernizacja drogi powiatowej 1178G odcinek Dobieszewo-DW210 około 1,6 km - Gmina 

Dębnica Kaszubska w kwocie 80 201 zł (środki własne Powiatu), - Modernizacja drogi 

powiatowej 1138G i 1139G w miejscowości Świtały i Łojewo około 1 km - Gmina Damnica  

w kwocie 100 250 zł (środki własne Powiatu), - Modernizacja drogi powiatowej 1135G odcinek 

od końca miejscowości Zgojewo - Świecichowo około 1,2 km - Gmina Główczyce w kwocie 

100 251 zł (50 126 zł środki własne powiatu i 50 125 zł środki gminy), a zarazem zwiększa się 

dochody majątkowe o kwotę 50 125 zł planowane do otrzymania z tytułu pomocy finansowej 

udzielonej przez gminę, a tym samym zmienia się źródło finansowania zadania poprzez 

zwiększenie o powyższą kwotę środków z Gminy a zmniejszenie środków własnych Powiatu. 

Podstawę ujęcia dochodów w budżecie na 2024 rok stanowi uchwała nr LIX/496/23 Rady 

Gminy Główczyce z dnia 18 grudnia 2023 roku, - Modernizacja drogi powiatowej 1121G  

i 1123G miejscowości Łokciowe-Smołdziński Las oraz m. Bukowa ok. 1,35 km - Gmina 

Smołdzino w kwocie 100 251 zł (50 126 środki własne Powiatu i 50 125 środki Gminy),  

a zarazem zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 50 125 zł planowane do otrzymania  

z tytułu pomocy finansowej udzielonej przez Gminę, a tym samym zmienia się źródło 

finansowania zadania poprzez zwiększenie o powyższą kwotę środków z Gminy a zmniejszenie 

środków własnych Powiatu. Podstawę ujęcia dochodów w budżecie na 2024 rok stanowi 

uchwała nr LXV/445/2023 Rady Gminy Smołdzino z dnia 28 grudnia 2023 roku. Łączne 

nakłady finansowe wynoszą 8 421 053 zł. Zadanie realizowane w latach 2024-2025; 

- zwiększa się o kwotę 265 003,00 zł wydatki majątkowe na realizację zadań inwestycyjnych; 

W dziale Turystyka: w rozdziale Zadania w zakresie upowszechniania turystyki: 

- zmienia się łączne nakłady finansowe o kwotę 47 355 zł, tj. z kwoty 353 625 zł na kwotę 306 

270 zł na zadaniu „Inwentaryzacja i koncepcja rozwoju tras rowerowych na terenie powiatu 

słupskiego” realizowanym w ramach programu wieloletniego pn. „Rządowy program na rzecz 
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zwiększania szans rozwojowych Ziemi Słupskiej na lata 2019-2026”. Zadanie realizowane  

w latach 2023-2024. 

 W rozdziale Starostwa powiatowe: 

- zwiększa się o kwotę 28 535 zł wydatki majątkowe na realizację nowego zadania 

inwestycyjnego pn. ”Cyberbezpieczny Samorząd” ze środków Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego w ramach programu Fundusze Europejskie na Rozwój Cyfrowy 2021-

2027 w związku z pozytywną oceną wniosku o dofinansowanie w postaci grantu. W związku  

z możliwością pozyskania środków zewnętrznych na realizację ww. projektu należy 

zabezpieczyć wkład własny. Łączne nakłady finansowe wynoszą 62 015 zł. Zadanie 

realizowane w latach 2024-2025. 

W dziale Różne rozliczenia: w rozdziale Część oświatowa subwencji ogólnej  

dla jednostek samorządu terytorialnego, w rozdziale Część rozwojowa subwencji ogólnej  

dla jednostek samorządu terytorialnego: 

- zwiększa się o kwotę 5 693 619 zł dochody bieżące zgodnie z informacją stanowiącą załącznik  

do pisma Ministra Finansów z dnia 7 lutego 2024 r., z tego: 

- w rozdziale 75801 o kwotę 4 057 760 zł z tytułu części oświatowej subwencji ogólnej.  

O powyższą kwotę zwiększa się wydatki bieżące. 

W dziale Oświata i wychowanie i dziale Edukacyjna opieka wychowawcza: rozdziale 

Szkoły podstawowe specjalne, w rozdziale Technika i rozdziale Licea ogólnokształcące:  

w rozdziale Poradnie psychologiczno-pedagogiczne, w tym poradnie specjalistyczne: 

- zwiększa się o kwotę 355 322 zł wydatki bieżące o niewykorzystane w latach 2022-2023 

środki z Funduszu Pomocy na kontynuowanie wsparcia jednostek samorządu terytorialnego  

w realizacji dodatkowych zadań oświatowych związanych z kształceniem, wychowaniem  

i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy, o których mowa w art. 50 ust. 

6 ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa, 

- zwiększa się o kwotę 58 192 zł wydatki majątkowe na zabezpieczenie wkładu własnego  

na realizację nowego zadania inwestycyjnego „Nagłośnienie hali widowiskowo-sportowej przy 

Zespole Szkół Ogólnokształcących i Technicznych w Ustce”. Powiat słupski planuje pozyskać 

dofinansowanie na realizację ww. projektu z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 

2014-2020 za pośrednictwem Słowińskiej Grupy Rybackiej. Szacunkowa maksymalna wartość 

zadania wynosi 160 000 zł, z tego: dofinansowanie w kwocie 101 808 zł (63,63% kosztów 

kwalifikowalnych projektu) i wkład własny w kwocie 58 192 zł. 

W dziale 852 Pomoc społeczna: w rozdziale 85202 Domy pomocy społecznej: 

- zwiększa się w Domu Pomocy Społecznej w Machowinku: dochody bieżące o kwotę 83 577 

zł z tytułu odpłatności za pobyt mieszkańców Domu, oraz wydatki bieżące o kwotę 83 577 zł  

z przeznaczeniem na bieżące utrzymanie; 

- zwiększa się w Domu Pomocy Społecznej w Lubuczewie: dochody bieżące o kwotę 335 000 

zł z tytułu odpłatności za pobyt mieszkańców Domu, w związku ze wzrostem średniego 

miesięcznego kosztu utrzymania mieszkańca od dnia 1 lutego 2024 r. oraz wydatki bieżące  

o kwotę 335 000 zł z przeznaczeniem na bieżące utrzymanie; 

- zwiększa się w Domu Pomocy Społecznej w Machowinie: dochody bieżące o kwotę 335 670 

zł z tytułu odpłatności za pobyt mieszkańców Domu w kwocie 331 620 zł, w związku  

ze wzrostem średniego miesięcznego kosztu utrzymania mieszkańca od dnia 01 lutego 2024 r. 
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oraz odpłatności za pobyt mieszkańców Domu za rok 2023 w kwocie 4 050 zł, a także wydatki 

bieżące o kwotę 335 670 zł z przeznaczeniem na bieżące utrzymanie; 

- zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 39 zł (środki własne Powiatu) na realizację zadania 

inwestycyjnego „Budowa odnawialnych źródeł ciepła i energii wraz z modernizacją instalacji 

grzewczej budynków Domu Pomocy Społecznej w Machowinku”. Łączne nakłady finansowe 

ulegają zmianie i wynoszą 2 842 905 zł. Zadanie realizowane w latach 2023-2024. 

W rozdziale Pozostała działalność: 

- zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 248 191 zł o niewykorzystane w 2023 roku środki  

z UNICEF z przeznaczeniem na kontynuowanie wsparcia w zakresie reagowania na sytuacje 

nadzwyczajne związane z uchodźcami w obszarze związanym z wsparciem dzieci z ukraińskiej 

pieczy zastępczej przebywających w Powiecie Słupskim. 

W rozdziale Rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych: 

- zwiększa się dochody bieżące o kwotę 33 696 zł planowane do uzyskania z tytułu dotacji 

celowej na podstawie zawartego porozumienia z miastem Słupsk dotyczącym rehabilitacji 

mieszkańców miasta w Warsztatach Terapii Zajęciowej w Sycewicach; 

- zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 22 687 zł. 

W rozdziale Powiatowe urzędy pracy: 

- zmniejsza się dochody bieżące o kwotę 1zł, tj. z kwoty 874 391 zł do kwoty 874 390 zł 

 na podstawie pisma Ministra Rodziny i Polityki Społecznej z dnia 5 stycznia 2024 r. z tytułu 

przyznanych środków Funduszu Pracy, przeznaczonych na dofinansowanie kosztów 

wynagrodzeń zasadniczych oraz składek na ubezpieczenia społeczne od wypłaconego 

dofinansowania do wynagrodzeń zasadniczych, pracowników Powiatowego Urzędu Pracy  

w Słupsku, realizujących zadania określone ustawą. 

W rozdziale Pozostała działalność: 

- zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 105 722 zł o niewykorzystane w 2023 roku środki. 

 W dziale Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: w rozdziale Wpływy i wydatki 

związane z gromadzeniem środków z opłat i kar za korzystanie ze środowiska:  

- zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 703 825 zł o niewykorzystane w 2023 roku środki  

z ochrony środowiska z przeznaczeniem na realizację zadań z ochrony środowiska. 

W dziale Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego: w rozdziale Centra kultury  

i sztuki:  

- zwiększa się o kwotę 180 000 zł wydatki bieżące z przeznaczeniem na zwiększenie dotacji 

podmiotowej dla Centrum Kultury Powiatu Słupskiego w Damnicy na realizację cyklu 

„Kulturalna Wiosna w Powiecie Słupskim”, w tym 6 spektakli teatralnych i 4 koncerty muzyki 

klasycznej. 

W rozdziale Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami: 

- zmienia się źródło finansowania zadania inwestycyjnego „Modernizacja budynku Starostwa 

Powiatowego w Słupsku wraz z dokumentacją projektową” poprzez zmniejszenie wkładu 

własnego powiatu o kwotę 15 zł a zwiększenie o powyższą kwotę odsetek od środków  

na rachunku bankowym z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Łączne nakłady 

finansowe nie ulegają zmianie i wynoszą 4 528 988,69 zł. Zadanie realizowane w latach 2018-

2024. 

W związku ze zmianami w planie dochodów i wydatków dokonuje się zwiększenia 

deficytu budżetu o kwotę 1 143 179 zł, tj. z kwoty 30 676 015 zł na kwotę 31 819 194 zł oraz 
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zwiększenia przychodów o kwotę 1 143 179 zł, tj. z kwoty 32 576 015 zł na kwotę 33 719 194 

zł.  

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji –  zapytał radnych, czy mają pytania                                

do zaprezentowanego projektu uchwały. 

 

Radny Konrad Tymecki – poruszył temat inwestycji związanej z budową i rozbudową ciągu 

ulic Koszarowej i Bosmańskiej od skrzyżowania z DW203 do CPSP Ustka. Zapytał o grunty 

nabyte za kwotę 200 000 zł i zastosowania tych terenów, czy są one pod oświetlenie, ścieżkę 

rowerową lub jeszcze w innym celu. 

 

Pan Starosta Paweł Lisowski i Pan Wicestarosta Rafał Konon – odpowiedzieli, że dotyczy 

to właścicieli gruntów innych niż Skarb Państwa. Wszystko będzie uzależnione od koncepcji 

inwestycji. Jest to kwota bazowa zabezpieczona na ten cel. 

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji –  zapytał radnych, czy mają inne pytania                                

do zaprezentowanego projektu uchwały. Więcej pytań nie było. Projekt uchwały poddał                                

pod głosowanie. W wyniku głosowania stwierdził, że został on zaopiniowany pozytywnie                    

jednogłośnie. 

(projekt uchwały stanowi zał. nr 16 do protokołu) 

 

 

Ad 3. 15) 

Wyrażenie opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Słupskiego w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Słupskiego. 

Pani Jadwiga Janicka, Skarbnik Powiatu – omówiła projekt uchwały Rady Powiatu 

Słupskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Słupskiego. Zmiany 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Słupskiego są odzwierciedleniem zmian                      

w budżecie Powiatu. 

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji –  zapytał radnych, czy mają pytania                                

do zaprezentowanego projektu uchwały. Pytań nie było. Projekt uchwały poddał                                

pod głosowanie. W wyniku głosowania stwierdził, że został on zaopiniowany pozytywnie                   

jednogłośnie. 

(projekt uchwały stanowi zał. nr 17 do protokołu) 

 

 

Ad 3.16 – 3.21) 

Wyrażenie opinii o projektach uchwały Rady Powiatu Słupskiego w sprawie przyjęcia 

przyznania tytułu honorowego „Zasłużony dla Powiatu Słupskiego”. 

Pani Iwona Wójcik, Sekretarz Powiatu – przedstawiła ww. projekty uchwał Rady Powiatu 

Słupskiego. Kandydatury zostały zgłoszone przez grupy radnych zgodnie z uchwałą z 1 grudnia 
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2020 r. Po zgłoszeniu zostały one przekierowane pod obrady Zarządu Powiatu Słupskiego, 

który wyraził pozytywne opinie. 

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji –  zapytał radnych, czy mają pytania                                

do zaprezentowanych projektów uchwał. Pytań nie było. Projekty uchwał poddał                                

pod głosowanie. W wyniku głosowania stwierdził, że został one zaopiniowane pozytywnie                   

jednogłośnie. 

(projekt uchwały stanowi zał. nr 18, 19, 20, 21, 22, 23 do protokołu) 

 

 

Ad 4. 

Przyjęcie sprawozdania z prac Komisji za 2023 rok. 

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji –  omówił sprawozdanie z prac Komisji  

za 2023 rok. Zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi. Pytań, ani uwag nie było. 

Stwierdził, że Komisja sprawozdanie przyjęła. 

 

 

Ad. 5. 

Sprawy różne. 

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji – zapytał, czy radni mają inne sprawy                  

do omówienia. 

 

Radna Maria Janusz – wróciła do tematu drogi Mrówczyno – Damnica.  

 

Pan Paweł Bojkowski, Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Słupsku – w 

przyszłym tygodniu zostanie uruchomiony zintensyfikowany remont w miejscowości Damnica, 

ponieważ w obecnej chwili jest trudna sytuacja związana z ilością remontów, gdyż Zarząd Dróg 

Powiatowych w Słupsku musi się zabezpieczyć materiałowo. 

 

Pan Ryszard Hendryk Przewodniczący Komisji – zapytał, czy radni mają inne sprawy                  

do omówienia. Takich nie było. Po wyczerpaniu tematów podziękował za obecność  

i zamknął posiedzenie Komisji. 

 

 

Zakończenie godz. 1410  

 

Przewodniczący Komisji 

           Budżetu  i Finansów  

              oraz Rozwoju Powiatu      

      Ryszard Hendryk 

Protokołował:                      

Miłosz Chojnacki 


